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PROTOKÓŁ  Nr XXXV/2014 

XXXV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 kwietnia 2014 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
10

.
    

 

XXXV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXV sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych 

Nieobecna: radny Bogdan Barcik,  radny Zbigniew Reducha, 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

9. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

11. Pan Jerzy Bartnicki                      - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

12. Pan Remigiusz Feliksiak              - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 

13. Pan Miłosz Sobczyk                     -  Posterunek Policji w Ryjewie 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXIV sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja na temat bezrobocia w gminie Ryjewo w 2013 roku. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ryjewie 

w roku 2013. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami 

pozarządowymi w 2013 roku.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania pn. ,,Wspomaganie umiejętności 

porozumiewania się - likwidacja barier w komunikowaniu się dzieci i młodzieży 

niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu 

powiatu kwidzyńskiego”. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 

gruntowej - z przeznaczeniem na urządzenie drogi gminnej położonej w miejscowości 

Jarzębina.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazanie środków finansowych zaplanowanych w 

budżecie Gminy Ryjewo w roku 2014, na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego.   

10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXIV  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXXIV sesji 

z dnia 25 marca 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXXIV  sesji Rady Gminy z dnia 25 marca 2014 roku. 

 

Ad.4. Informacja na temat bezrobocia w gminie Ryjewo w 2013 roku. 

 

Informację przedstawił Pan Jerzy Bartnicki Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 

Kwidzynie. 

 

Pan Jerzy Bartnicki: Rok 2013 pod względem bezrobocia na terenie powiatu kwidzyńskiego 

był dużo lepszy od roku 2012, w którym powiat zanotował bardzo duże bezrobocie.  

Zdecydowanej poprawie uległ rynek pracy. W mc-u marcu 2013 roku bezrobotnych było o 

1300 mniej niż w m-cu marcu 2012 roku. W gminie Ryjewo natomiast w roku poprzednim 

zarejestrowanych było o 80 bezrobotnych mniej niż w roku 2012. Niestety mimo wszystko w 

gminie Ryjewo nadal jest największe bezrobocie w pow. kwidzyńskim, które sięga aż 30%. 

Również w gminie Ryjewo jest najmniejsza liczba chętnych bezrobotnych, którzy chcieliby 

pozyskać środki na dofinansowanie tworzenia działalności gospodarczej. Najbardziej w tej 

dziedzinie przoduje Kwidzyn, następnie Prabuty i Gardeja.  Urząd Pracy dysponuje środkami 

unijnymi na projekty związane z zatrudnieniem bezrobotnych jako refundacje dla 

pracodawcy. Wymóg na chwile obecną jest taki, że bezrobotny musi być w wieku do 24 lat i 

być zarejestrowany w Urzędzie maksymalnie 4 miesiące.  

 

Radny Piotr Bajerowski:  Jaka jest zasada przyznawania zasiłku dla współwłaściciela 

gospodarstwa rolnego, po rozwiązaniu umowy o pracę? Miałem taką sytuację, gdzie Urząd 

Pracy odmówił przyznania takiego zasiłku a wiem, że taki zasiłek powinien być 

przyznawany?  

 

Pan Jerzy Bartnicki: Nie można nazwać zgodnie z ustawą kogoś za osobę bezrobotna jeżeli 

jest ona posiadaczem gospodarstwa rolnego o powierzchni użytków rolnych przekraczającej 2 

ha przeliczeniowe, dlatego w takich sytuacjach zasiłek nie jest przyznawany.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Czemu z roku na rok wydłuża się okres przestoju w możliwości 

zatrudniania pracowników wykonujących prace społecznie użyteczne? 
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Pan Jerzy Bartnicki: Związane jest to z okresem, kiedy nie jest jeszcze ustalony budżet.  

 

Przewodniczący Rady: Dziękujemy bardzo za udzielone informacje. Wiemy, że na terenie 

naszej gminy jest problem bezrobocia, ale bardzo martwi nas  to, że mieszkańcy nie 

korzystają z możliwości uzyskania dofinansowania na utworzenie nowych miejsc pracy, co 

przy takim bezrobociu wydaje się dziwne. Powinniśmy, i chciałbym zgłosić taki wniosek, by 

na posiedzeniu komisji zastanowić się nad tym co jest powodem takie sytuacji, co ma na to 

wpływ i co my moglibyśmy zrobić, żeby sytuację tą zmienić.  

 

Ad.5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Ryjewie w roku 2013. 

 

Pan Adam Mączyński: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie został utworzony 

na podstawie Uchwały Gminnej Rady Narodowej w Ryjewie z dnia 27 kwietnia 1990 r. 

Ośrodek mieści się przy ul. Lipowej 1 w budynku Urzędu Gminy. Pomieszczenia Ośrodka 

znajdują się na parterze i są przystosowane dla osób niepełnosprawnych.  Pracownicy GOPS 

realizują zadania z ustawy o pomocy społecznej, ustawy o świadczeniach rodzinnych, 

świadczeniach z funduszu alimentacyjnego, ustawy o dodatkach mieszkaniowych oraz ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. W Ośrodku pracuje 3 specjalistów pracy 

socjalnej, 2 inspektorów do spraw świadczeń rodzinnych, asystent rodziny, główna księgowa 

oraz kierownik. Wszyscy pracownicy zatrudnieni w Ośrodku posiadają kwalifikacje i 

wykształcenie niezbędne do wykonywania swoich zadań. Na terenie gminy Ryjewo 

zamieszkuje 5.824 osoby (dane na dzień 31.12.2013 r.) Ośrodek spełnia przesłanki ustawy o 

pomocy społecznej i zatrudnia 1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców. Celem 

działania Ośrodka Pomocy Społecznej jest m.in. pomoc w uzyskaniu samodzielności 

rodzinom zamieszkującym na terenie Gminy Ryjewo. W celu realizacji ustawy o 

świadczeniach rodzinnych oraz ustawy o świadczeniach z funduszu alimentacyjnego w 

Ośrodku zatrudnionych jest 2 inspektorów do spraw świadczeń rodzinnych. Zadania z ustawy 

o wspieraniu rodzin i systemie pieczy zastępczej od stycznia 2012 r. realizuje zatrudniony w 

Ośrodku asystent rodziny. W 2013 roku asystent wspierał 14 rodzin z problemem opiekuńczo 

– wychowawczym. W ostatnich trzech latach liczba rodzin korzystających ze wsparcia 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie sukcesywnie wzrasta. W 2011 roku korzystało 426 

rodzin (1.216 osób), w 2012 – 443 rodziny (1.230 osób), a w 2013 – 455 rodzin (1.257 osób). 

Pomocą objęte są osoby dorosłe oraz dzieci, które korzystają przede wszystkim z posiłków. 

Najczęstszą przyczyną przyznania pomocy jest bezrobocie. Z tej przyczyny w 2013 r. z 

pomocy Ośrodka korzystało 281 rodzin (902 osoby). Kolejną liczną grupą są rodziny, w 

których występuje niepełnosprawność –123 rodziny (245 osób).  W gminie Ryjewo kładzie 

się szczególny nacisk na dożywianie dzieci w szkole. W 2013 r. z tej formy pomocy 

skorzystało 319 dzieci oraz 3 osoby dorosłe. Zgodnie z Programem „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania” z posiłków mogą korzystać dzieci z rodzin, gdzie dochód rodziny nie 

przekracza 150% kryterium ustalonego zgodnie z ustawą o pomoc społecznej. Zauważając 

potrzebę dożywiania większej liczby dzieci Rada Gminy Ryjewo już w 2007 r. podniosła 

kryterium przyznania takiej formy pomocy do 200% kryterium dochodowego. W celu 

zapewnienia schronienia dla osób pozbawionych „dachu nad głową” podpisano umowę ze 

Stowarzyszenia na Rzecz Osób Bezdomnych „AGAPE” w Borowym Młynie. Zjawiskiem 

bezdomności w 2013 r. dotkniętych było 13 rodzin (22 osoby). Niewątpliwym sukcesem było 

usamodzielnienie się 2 rodziny z dziećmi. Zauważalna jest wzrastająca liczba osób 

kierowanych do domów pomocy społecznej . W 2011 r. gmina współfinansowała pobyt 11 

osób w takich placówkach. W 2012 i w 2013 roku było to już 14 osób. Należy zakładać, iż 

liczba ta z każdym rokiem będzie się zwiększać. Wynika to m.in. ze zmiany typu rodziny z 
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wielopokoleniowych na jedno - dwupokoleniowe oraz danych demograficznych, z których 

wynika, iż jesteśmy społeczeństwem „starzejącym się”. Wzrost liczby osób uprawnionych do 

pobierania zasiłków stałych oraz podwyższenie kryterium dochodowego uprawniające do 

pobierania tych świadczeń spowodowało, iż w 2013 r. na te zasiłki wydatkowano kwotę – 

332.980,- zł. Kolejnym świadczeniem, w którym zaobserwowano wzrost wydatków jest 

dodatek mieszkaniowy. W 2011 r. była to kwota 80 tys. zł., w 2012 r. - 110 tys. zł., a w 2013 

r. – blisko 123 tys. zł. Bezpośredni wpływ na zwiększenie wydatkowanej na ten cel kwoty 

mają przede wszystkim pogarszająca się sytuacja finansowa rodzin, wysokie bezrobocie oraz 

wzrastające koszty związane z utrzymaniem mieszkania. Największym działem, jakim 

zajmuje się tut. Ośrodek, są świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego. 

Zmiana wysokości świadczeń, przyznawanie nowych rodzajów świadczeń oraz rosnąca liczba 

świadczeniobiorców powodują, iż z każdym rokiem z budżetu państwa wypłacane są coraz 

większe środki finansowe. W 2009 r. na ten cel wydatkowano dotację w wysokości 1.962 tys. 

zł., w kolejnym roku była to kwota 2.359 tys. zł., w 2011 r. – 2.451 tys. zł., w 2012 r. – 2.541 

tys. zł., a w 2013 r. – 2.698 tys. zł. Analiza danych oraz zmieniające się w chwili obecnej 

przepisy pozwalają w stu procentach postawić tezę, iż w 2014 r. wydatki na świadczenia 

rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego będą większe niż w roku 2013. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4. 

 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami 

pozarządowymi w 2013 roku.   
 

Pan Józef Gutowski: Rada Gminy Ryjewo zgodnie z ustawą z dnia 29 grudnia 2010 roku o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie uchwaliła 30 listopada 2011 r. Wieloletni 

Program Współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 2012-2015. 

Zgodnie z powyższym dnia 26 lutego 2013 roku ogłoszono otwarty konkurs na realizację 

zadań publicznych, który opublikowany został w BIP,  na stronie internetowej Urzędu Gminy 

w Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs obejmował zadania: 

I. Kultura fizyczna i sport , prowadzenie sekcji piłki ręcznej juniorów. 

Propagowanie oraz stwarzanie warunków do rozwoju sportu w gminie poprzez: 

- prowadzenie sekcji piłki nożnej juniorów i seniorów, tenisa stołowego, piłki siatkowej 

- organizacja rozgrywek sportowych dla uczniów i dorosłych 

- propagowanie pozalekcyjnych zajęć sportowych 

-uczestnictwo w imprezach organizowanych na obszarze działania samorządu terytorialnego 

oraz poza nim 

- promowanie gminy poprzez sport. 

 

Wysokość środków na realizację zadania w 2013 roku wynosiła 120.000,00 zł. 

 

II. W zakresie oświaty i wychowania.  

Zorganizowanie zajęć kulturalno-oświatowych dla dzieci z terenu Gminy Ryjewo polegający 

na rozwoju dzieci, pobudzeniu ich aktywności ruchowej, manualnej i artystycznej poprzez 

prowadzenie teatralnych, kulinarnych, plastycznych, socjoterapeutycznych, sportowych oraz 

rękodzieła.  Wysokość środków na realizację zadania w 2013 r. wynosi 8 000,00 zł. 
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Zarządzeniem Wójta Gminy Ryjewo Nr 16/13 z dnia 25 marca 2013 roku powołano Komisję 

Konkursową uprawnioną do wyłonienia ofert z zakresu realizacji zadań pożytku publicznego 

na 2013 rok. W skład komisji konkursowej weszły cztery osoby - pracownicy Urzędu Gminy 

w Ryjewie. Na ogłoszony konkurs złożono pięć ofert. Oferty wpłynęły w terminie i spełniały 

wymogi ogłoszonego konkursu. Komisja konkursowa pozytywnie zaopiniowała wszystkie 

złożone oferty i zaproponowała przyznać środki na wsparcie zadań dla następujących 

organizacji pozarządowych: 

 

1) Gminny Uczniowski Klub Sportowego „BELLATOR” Ryjewo – 30.000 zł 

2) Gminny Klubu Sportowy Ryjewo „Relax” - 55.000 zł 

3) Klub Sportowy ”RODŁO” Trzciano -  17.000 zł 

4) Straszewski Klubu Sportowy „CZARNI” Straszewo - 12.000 zł 

5) Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie – 4.000,00 zł. 

 

1) Gminny Uczniowski Klub Sportowy „Bellator” Ryjewo. Zaplanowane cele i 

rezultaty zostały osiągnięte. Treningami objęte zostały dziewczęta z 6 różnych grup 

wiekowych – tj. 12 drużyn. Realizowanych było średnio 10 godz. treningowych na jedną 

grupę treningową. Treningi prowadziła wykwalifikowana kadra trenerska – 2 trenerów kl. I, 4 

trenerów kl. II i jeden instruktor piłki ręcznej. W minionym okresie zespoły brały udział w 

rozgrywkach ligowych prowadzonych przez Pomorski Wojewódzki Związek piłki Ręcznej w 

Gdańsku. W rozgrywkach uczestniczyło 6 drużyn, które zajęły następujące miejsca: dz. 

rocz.1999 – 8 miejsce, chłopcy rocznik 1999 – 10 miejsce, dziewczęta rocznik 2000 – 6 

miejsce, chłopcy rocz. 2000 – 5 miejsce, dziewczęta rocz. 2001 -5 miejsce, chłopcy rocz. 

2001 – 7 miejsce. Ponadto zawodnicy brali udział w rozgrywkach organizowanych przez inne 

podmioty: SZS – rozgrywki szkolne lub udział w wielu turniejach o zasięgu krajowym czy 

wojewódzkim. W 2013 roku Klub był organizatorem wielu turniejów o zasięgu wojewódzkim 

i krajowym. Zawodniczki i zawodnicy reprezentowali barwy województwa będąc 

powołanymi do kadr wojewódzkich. W sezonie 2013/2014 do rozgrywek ligowych zgłoszone 

zostało 8 zespołów, które biorą aktywny udział w rozgrywkach wojewódzkich.  Ponadto w 

Ryjewie zainaugurowała III liga mężczyzn, w której udział biorą drużyny seniorów i po I 

rundzie zajmują I miejsce. 

 

2) Klub Sportowy „Rodło” Trzciano. W 2013 roku Klub prowadził dwie drużyny 

piłkarskie juniorów rocznik 1996 i młodsi, która występowała w klasie junior B w ramach 

Pomorskiego Związku Piłki Nożnej i zajęła na koniec sezonu 2012/2013 -  7 miejsce w swojej 

grupie. Od sierpnia 2013 roku prowadzony jest zespół młodzieżowy rocznika 1997 i młodsi, 

który po rundzie jesiennej sezonu 2013/2014 zajmował 5 miejsce. Seniorzy sezon zakończyli 

na III miejscu. W czasie trwania sezonu prowadzone są treningi piłkarskie dwa razy w 

tygodniu oraz w czasie trwania sezonu piłkarskiego rozgrywki ligowe. W okresie jesienno- 

zimowym zajęcia prowadzone są na sali gimnastycznej w Ryjewie oraz okolicznych 

„orlikach”. Zajęcia te prowadzi wykwalifikowana kadra trenerska. Na koniec zeszłego roku 

kalendarzowego drużynę reprezentowało 22 juniorów i 21 seniorów  

 

3) Gminny Klub Sportowy „Relax” Ryjewo. W roku 2013 GKS Relax rozwijał sport w 

Gminie Ryjewo przy dużej współpracy ze społecznością lokalną. Propagowano różne formy 

aktywności sportowej  wśród dzieci i młodzieży. Drużyny uczestniczyły w rozgrywkach V 

ligi oraz rozgrywkach dwóch lig juniorów. Klub oraz sekcja tenisa stołowego reprezentowali 

gminę na rozgrywkach w województwie pomorskim. Podnoszono sprawność fizyczną i 
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wartości moralne preferując zdrowy styl życia.  Seniorzy zakończyli rozgrywki V ligi rundy 

jesiennej na poz. 15. Drużyna juniorów B rundę jesienną zakończyła na poz.11, natomiast 

drużyna Juniorów C1 na poz. 9. Sekcja tenisa stołowego rundę jesienną zakończyła w grupie 

A ma poz.4. 

 

4) Klub Sportowy „Czarni”  Straszewo. Zaplanowane cele i rezultaty zostały 

osiągnięte. Drużyna występuje w rozgrywkach piłkarskich Pomorskiego Związku Piłki 

Nożnej w klasie B. Klub dbał należycie o utrzymanie boiska sportowego wykonując 

niezbędne prace konserwatorskie jak i utrzymanie w należytym stanie płytę boiska poprzez 

koszenie murawy, nawożenie nawozami mineralnymi i wałowanie. Zakupiono także sprzęt 

sportowy. Sekcja piłki nożnej liczy 20 zawodników oraz 5 działaczy organizacyjnych. 

Zawodnicy rozegrali w czasie wiosennym 11 meczy oraz brali udział w okresie zimowym w 

treningach na sali gimnastycznej 1 raz w tygodniu, trenowano również na boisku w Iławie. W 

okresie jesiennym rozegrano 11 spotkań ligowych i 5 sparingów. 

 

5)   Scena lalkowa im. Jana Wilkowskiego w Kwidzynie. Oferta edukacyjna projektu ABC 

TEATRU (warsztaty teatralne) oraz spędzanie wolnego czasu poprzez uczestnictwo w 

spektaklach teatralnych wpłynęło na poprawę jakości życia na obszarach wiejskich i na 

zaspokajanie potrzeba kulturalnych przedszkolaków oraz ich rodzin z Gminy Ryjewo. ABC 

Teatru rozwinęło międzypokoleniową więź edukacyjna i animacyjną. Łącząc różne grupy 

wiekowe oraz integrując różne grupy społeczne przyczyniło się do budowania odpowiednich 

relacji miedzy ludzkich. Doprowadziło do dialogu opartego na otwartości i tolerancji, 

wpłynęło na rozwój komunikacji i doprowadziło do twórczego współdziałania dorosłych i 

dzieci. Projekt zaadresowany był do mieszkańców Gminy Ryjewo – dzieci w wieku 4-6 lat 

oraz ich rodziców, opiekunów, dziadków. W projekcie łącznie wzięło udział ok. 140 

mieszkańców Gminy Ryjewo.  

Organizacje pozarządowe, które otrzymały 2013 roku dotację na realizację zadań publicznych 

zgodnie z podpisanymi umowami,  złożyły sprawozdania z wykonania tych zadań, w  

terminie do końca stycznia 2014 roku. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 5. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania pn. ,,Wspomaganie 

umiejętności porozumiewania się - likwidacja barier w komunikowaniu się dzieci i 

młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z 

terenu powiatu kwidzyńskiego”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXV/222/14 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na 

realizację zadania pn. ,,Wspomaganie umiejętności porozumiewania się - likwidacja barier w 

komunikowaniu się dzieci i młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych 



Strona 7 z 9 
 

niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu kwidzyńskiego”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo 

nieruchomości gruntowej -  z przeznaczeniem na urządzenie drogi gminnej położonej w 

miejscowości Jarzębina.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXV/223/14 w sprawie 

nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowej -  z przeznaczeniem na 

urządzenie drogi gminnej położonej w miejscowości Jarzębina. Uchwała stanowi załącznik nr 

7 do protokołu.  

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazanie środków finansowych zaplanowanych w 

budżecie Gminy Ryjewo w roku 2014, na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego.   

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXV/224/14 w sprawie 

przekazanie środków finansowych zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2014, 

na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 28.03.2014 r. w Sztumskim Centrum Kultury odbyło się spotkanie z Ministrem Pracy w 

sprawie zmiany ustawy o funkcjonowaniu Urzędów Pracy; 

  31.03.2014 r. odbyło się spotkanie z Ministrem Rolnictwa –Kazimierzem Plocke; 

  2.04.2014 r. – odbyło się zebranie wiejskie w Mątowskich Pastwiskach, natomiast 04.04. 

odbyło się spotkanie z dyrektorami w sprawie przeprowadzenia przetargu na dowozy 

młodzieży do szkół; 

 Również tego dnia odbyło się uroczyste rozdanie nagród Przewodniczącego Rady Powiatu 

oraz Starosty. Z terenu naszej gminy nagrody otrzymali: Ewa Ozga- Niewolska, Chór Lira, 

Kazimierz Zima i Mieczysław Szewczyk; 

 7.04 w Urzędzie odbył się  jubileusz 5 par, które obchodziły  50-tą rocznicę zawarcia 

związku  małżeńskiego; 

  8.04.2014  odbyło się spotkanie z młodzieżą w ramach wymiany programowej; 

 10 i 11 kwietnia odbyło się zebranie udziałowców Związku Gmin Pomorskich; 

 09.04.2014 r. odbyło się spotkanie sołtysów z Zarządem Powiatu; 

 10 kwietnia 2014 r. odbyło się spotkanie dotyczące przygotowania szkół na przyjęcie 6-

latków; 
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 12.04.2014 r. w Tychnowach odbyło się XIX spotkanie kół gospodyń przy stole 

wielkanocnym. Wszystkim kołom z terenu gminy dziękuję za udział; 

 15 i 16 kwietnia odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy, które zostały 

zapoznane z materiałami przedstawionymi na dzisiejszej Sesji Rady Gminy; 

 W miesiącu kwietniu rozpoczęły się prace remontowe na drogach gminnych. 

 

 

Ad.11. /Ad. 12 Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Korzystając z obecności Radnych z powiatu chciałbym zapytać 

czy wiadomo kiedy zostaną zabrane worki z poboczy drogi powiatowej na Wiszarach, które 

pozostały po sprzątaniu rowów? 

 

Radna Krystyna Łapacz: Pobocza i rowy dróg powiatowych sprzątane były przez 

skazanych z ZK w Kwidzynie, ale z tego co wiem to Gmina powinna zgłosić, żeby śmieci te 

zabrała firma, która zajmuje się zabieraniem śmieci ulicznych. Tak jest np. w Gminie 

Kwidzyn.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak naprawdę, to każdy odpowiada za swoje śmieci. W tym 

przypadku odpowiada za to Starostwo gdyż są to śmieci z dróg powiatowych. My możemy 

zabrać te śmieci, a później rozwiążemy sprawę tego, kto za nie zapłaci.   

 

Radna Bernadeta Łukaszewska: Przy ul. Grunwaldzkiej koło skrętu na ulicę Cichą jest 

uszkodzony krawężnik.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Czy wiadomo jak długo potrwają wykopy przy drodze Trzciano –

Straszewo-Brokowo, i kto tym się zajmuje? W ostatnim czasie została zerwana taśma 

zabezpieczająca ten wykop i nikt się tym nie zainteresował.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Trudno nam powiedzieć cokolwiek na ten temat, z uwagi na 

fakt, iż nie jest to inwestycja Gminy. Z tego co wiemy wykonywana jest siec światłowodowa.   

 

Radny Jan Koczara: Czy wiadomo kiedy zostaną łatane dziury na drogach powiatowych i 

wojewódzkich? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Drogi wojewódzkie według zapewnień ZDW mają być 

remontowane w m-cu maju a drogi powiatowe są już naprawiane. Część dróg gminnych, 

gruntowych, została już naprawiona. Są to min. ul. Łąki, Barcice, Borowy Młyn. Drogi 

asfaltowe będą remontowane po przeprowadzonym zapytaniu ofertowym.  

 

Ad.13. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pan Franciszek Kwella - Sołtys Sołectwa Pułkowice: Czy wiadomo coś więcej o budowie 

wodociągu w Pułkowicach? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Wniosek o dofinansowanie jest po wstępnej weryfikacji w 

Urzędzie Marszałkowskim. Otrzymaliśmy wytyczne do uzupełnienia, które są w trakcie 

realizacji. Wiemy, że Urząd Marszałkowski nie ma dużych środków na ten cel, ale mamy 
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nadzieje, że uda nam się pozyskać te środki, chociaż wiemy, że są wnioski, które z uwagi na 

fakt, iż nie chcą całościowego dofinansowania, tak jak nasza gmina, są na lepszej pozycji. 

 

Przewodniczący Rady: Mamy nadzieje, że uda nam się pozyskać środki na wodociąg w 

Pułkowicach i w Borowym Młynie. Mamy w budżecie przeznaczone środki na nasz wkład, bo 

zdajemy sobie sprawę z tego, że jest to na chwilę obecną najważniejsza inwestycja do 

wykonania na terenie naszej gminy.  

 

Ad.14. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXV sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 


